
 

PREMIUM 

Jaswinder Singh is de voorzitter van de Utrechtse SP-afdeling. Hij wil de partij laten 
terugkeren in de gemeenteraad. © Angeliek de Jonge 

Jaswinder Singh zwierf als kind langs Utrechtse opvangcentra, nu leidt hij de comeback 
van de SP 

Na een bittere strijd tegen ‘zolderkamercommunisten’ en de afsplitsing van het 
enige raadslid raakte de Utrechtse SP in verval. De socialisten verdwenen voor het 
eerst sinds 1986 uit de gemeenteraad. Maar als het aan partijvoorzitter Jaswinder 
Singh ligt, klinkt het rode geluid vanaf volgend jaar opnieuw in de politieke arena. 
Hij smeedt plannen voor een grootse comeback. 

Jeffrey Stevens 08-03-25, 05:00 

,,De energie is terug”, vertelt Singh. Hij nipt van zijn koffie met warme melk aan een tafel 
in de gang van het stadhuis. ,,Iedereen was enthousiast bij de afgelopen 
ledenvergadering. Dat was fijn, want ik heb het ook weleens anders meegemaakt. We  

 



De voorzitter van de Utrechtse SP wil niets liever dan zijn partij zien terugkeren in de 
raadszaal. Na de gemeenteraadsverkiezingen van maart 2026 moet minimaal één van de 
45 felbegeerde zetels toebehoren aan een SP’er. 

Geheime identiteit 

In september van dit jaar kiezen de socialisten een lijsttrekker. Tot nu toe hebben al drie 
mensen bij Singh aangegeven dat zij de kar willen trekken. De identiteit van de 
kandidaten houdt hij vooralsnog geheim.  

 

 

Dat was de periode waarin politieke partijen ontdekten dat zondebokpolitiek werkt 

Jaswinder Singh, Voorzitter Utrechtse SP 

Singh is zo’n twintig jaar lid van de SP. ,,Tijdens het ministerschap van Rita Verdonk 
besloot ik mij aan te melden. Dat was de periode waarin politieke partijen ontdekten dat 
zondebokpolitiek werkt. Als je constant bepaalde bevolkingsgroepen als schuldigen 
aanwijst, dan valt het minder op dat je er zelf niet in slaagt om oplossingen te bieden.” 

Tulband 

Zijn persoonlijke ervaring als nieuwkomer droeg eveneens bij aan de beslissing om 
politiek actief te worden. Op zijn dertiende verhuisde Singh samen met zijn moeder 
vanuit India naar Nederland in het kader van gezinshereniging. ,,We kwamen in Utrecht 
terecht. Een stad waarvan ik nog nooit had gehoord. Ik ben sikh en vanwege mijn geloof 
draag ik een tulband. Mensen zoals ik zag je bijna nergens. Toch heb ik mij hier altijd 
welkom gevoeld.” 

Door omstandigheden kwam Singh samen met zijn moeder plotsklaps op straat terecht. 
Het tweetal maakte een tocht langs verschillende opvangcentra. ,,De laatste plek waar 
wij terechtkwamen zat aan de Weerdsingel Oostzijde. We kwamen daar op vrijdag aan 
en kregen te horen dat we na het weekend moesten vertrekken, omdat we niet binnen de 
doelgroep pasten.” 

Culinaire smaakverrassing 

De situatie leek uitzichtloos, totdat een culinaire smaakverrassing redding bracht. ,,Op 
zondag zou één van de bewoners koken voor alle gasten van het centrum. Maar degene 
die dat zou doen werd plotseling ziek. Daarop keek iedereen naar mijn moeder: kunt u 
koken? Nou, dat kon ze wel. Ze greep direct naar de potten en pannen. Blijkbaar vond 



iedereen het erg lekker, want op maandagochtend kregen wij te horen dat we toch 
mochten blijven.” 

 

De polarisatie die je op tv of sociale media ziet, strookt niet met wat ik op straat 
tegenkom 

Jaswinder Singh, Voorzitter Utrechtse SP 

Singh leerde spelenderwijs Nederlands spreken, maakte vrienden, kreeg zijn eerste 
baan en ontwikkelde een onverbrekelijke band met Utrecht. ,,De polarisatie die je op tv 
of sociale media ziet strookt niet met wat ik op straat tegenkom. We zijn een tolerante 
stad, kijken naar elkaar om en we veroordelen mensen niet op basis van hun afkomst of 
uiterlijk.” 

Gang naar de stembus 

In 2022 werd hij voorzitter van de Utrechtse SP-afdeling. Voor hem ligt nu de uitdagende 
taak om de comeback van de partij tot een succes te maken. De afgelopen 
gemeenteraadsverkiezingen verliepen rampzalig voor de socialisten. Enkele maanden 
voorafgaand aan de stembusgang begon het landelijke bestuur een felle strijd met leden 
die onder invloed stonden van ‘zolderkamercommunisten’. Het ging om mensen die niet 
alleen lid waren van de SP, maar ook van jongerenbeweging Rood of discussiegroep 
Marxistisch Forum. 

Beide groepen zouden een te radicale linkse koers propageren. Met een beroep op de 
statuten, die een dubbellidmaatschap verbieden, werd het SP-lidmaatschap van 33 
mensen beëindigd. Onder hen bevonden zich enkele Utrechtse partijprominenten, 
waaronder de pas verkozen lijsttrekker Floris Boudens en Statenlid Michel Eggermont. 

Nieuwe ellende 

Na het gedwongen vertrek van Boudens moest de SP op zoek naar een nieuw gezicht 
voor de partij. Die werd gevonden in de persoon van Yvonne Hessel, een gepensioneerd 
conducteur en servicemedewerker van de NS. Zij behaalde bij de verkiezingen van maart 
2022 één zetel. 

Het teleurstellende resultaat vormde het startpunt van nieuwe ellende. Het boterde niet 
tussen Hessel en haar fractiemedewerkers. In juli van dat jaar nam het raadslid 
een dramatisch besluit: ze verliet de SP en begon voor zichzelf, onder de naam Utrecht 
Solidair. Voor het eerst sinds 1986 verdween de SP-fractie uit de gemeenteraad. 

Brokstukken bijeen vegen 

https://www.ad.nl/politiek/de-partij-uitgeschopt-maar-de-jongeren-van-rood-blijven-houden-van-de-sp-wij-blijven-strijden-voor-het-socialisme~a128da70/
https://www.ad.nl/utrecht/bijzondere-carriereswitch-yvonne-62-was-conducteur-en-is-nu-lijsttrekker-van-utrechtse-sp~a844edd4/
https://www.ad.nl/utrecht/chaos-bij-sp-in-utrecht-compleet-enig-raadslid-yvonne-hessel-stapt-op-en-begint-eigen-partij~ad5bb2e7/


Na een periode van tegenslag raapt Singh de brokstukken van zijn partij bijeen. 
Terugblikken doet hij liever niet. ,,Voor ons is het boek gesloten. We kijken nu vooruit.” De 
SP hoopt de Utrechtse kiezer weer voor zich te winnen door vol in te zetten op: 
betaalbaar wonen, de bereikbaarheid van de stad, toegankelijke zorg én meer inspraak 
voor bewoners. 

,,Het gemeentebestuur laat inwoners links liggen. Dat is één van mijn grote ergernissen. 
Je hoort ze constant over het belang van participatie, maar als het er écht op aan komt 
geven ze niet thuis. Dat zag je bijvoorbeeld aan de Weerdsingel Oostzijde. Bewoners 
kwamen massaal in verzet tegen plannen voor de herinrichting van de straat met rood 
asfalt. Ze kwamen ook met alternatieven, maar de gemeente ging uiteindelijk toch haar 
eigen gang.” 

Gemeentelijk vervoersbedrijf 

Een burgerberaad loslaten op problemen in de stad vindt Singh echter geen goed idee. 
,,Dat is ook gebeurd met het vuurwerkverbod. Een groep van 81 inwoners sprak namens 
de totale bevolking, maar bij zo’n onderwerp moet je iedereen raadplegen. Wij vinden 
een referendum daarom een veel betere methode.” 

De SP wil de huishoudelijke thuiszorg niet langer uitbesteden aan zorgbedrijven. De 
medewerkers moeten in dienst van de gemeente komen. Voor het openbaar vervoer 
heeft de partij soortgelijke ideeën. Singh wil in samenspraak met de provincie 
onderzoeken of het mogelijk is om een gemeentelijk vervoersbedrijf op te richten. Zo 
hoopt hij alle delen van de stad bereikbaar te houden en de prijs van een ritje te 
verlagen. 

Rijke Utrechters extra belasten 

Onduidelijk is in hoeverre deze plannen haalbaar én betaalbaar zijn in een tijd van forse 
bezuinigingen. Duidelijk is wel bij wie Singh de rekening wil neerleggen. ,,Wij vinden dat 
de sterkste schouders de zwaarste lasten moeten dragen. De ozb voor grote huizen 
willen wij verhogen. Daarnaast kijken we kritisch naar de noodzaak van allerlei 
projecten, zoals de aanleg van fietsbruggen en aanpassing van het groen.” 

 

Desnoods gaan we over tot onteigening 

Jaswinder Singh, Voorzitter Utrechtse SP 

Om de vastgelopen huizenmarkt uit het slop te trekken wil de partij zoveel mogelijk 
grond ter beschikking stellen aan woningcorporaties. Die moeten betaalbaar gaan 
bouwen. Ook pleit de SP voor een snoeiharde aanpak van pandjesbazen die hun gebouw 



leeg laten staan. ,,Desnoods gaan we over tot onteigening.” Deze standpunten vertonen 
sterke overeenkomsten met wat het gemeentebestuur nu al doet. Verantwoordelijk 
wethouder Dennis de Vries (PvdA) vermijdt samenwerking met commerciële partijen 
en trekt uitsluitend op met corporaties. 

Strijden tegen leegstand 

Het stadsbestuur strijdt eveneens tegen leegstand. Als een huis langer dan zes 
maanden onbewoond blijft, moet de eigenaar melding maken bij de gemeente. Als er na 
twaalf maanden geen oplossing is gevonden, draagt de gemeente iemand voor die de 
woning tegen een marktconforme prijs kan huren. De SP staat ook niet alleen in haar 
roep om betere burgerparticipatie, dit is hét speerpunt van Gert Dijkstra‘s EenUtrecht. 

De SP zal flinke moeite moeten doen om zichzelf opnieuw op de kaart te zetten tussen 
het rijke aanbod van linkse partijen. Singh is ervan overtuigd dat dit gaat lukken. Tot 2022 
kon de SP bij verkiezingen altijd rekenen op meerdere zetels. Het hoogtepunt was 2014, 
toen mocht de partij vier stoeltjes vullen én een wethouder leveren. 

 

https://www.ad.nl/utrecht/bouwen-en-pandjesbazen-aanpakken-zo-bestrijdt-wethouder-dennis-crisis-op-utrechtse-woningmarkt~ad445162/
https://www.ad.nl/utrecht/meest-getatoeeerde-wethouder-van-nederland-pakt-utrechtse-wooncrisis-aan-voelt-als-sturen-in-de-mist~a4fccdb9/

